
 
  
Schriftelijke vragen inzake een nog te realiseren crematorium in Woerden 
 
Aanleiding: 
 
Woerden is een groeiende gemeente met inmiddels circa 54.000 inwoners. In Nederland 
zien wij een toenemende voorkeur voor cremeren ten opzichte van begraven. In 2023 werd 
ca. 70% van alle overledenen gecremeerd en dit percentage is nog steeds groeiende. 
  
In Woerden is er een tekort aan faciliteiten voor overledenen. Zo zijn er op dit moment in 
Woerden slechts drie afscheidskamers. Daarbij vinden niet alle nabestaanden het een 
prettig idee dat hun dierbare in een kapel of bij een begraafplaats wordt 
opgebaard. Uitvaartleiders geven aan dat zij met regelmaat nabestaanden uit de gemeente 
Woerden helpen die aangeven de crematie het liefst in Woerden te laten plaatsvinden, 
maar de stad biedt deze faciliteit (nog niet) aan. Helaas moeten nabestaanden tot op heden 
daarvoor reizen naar plaatsen als Utrecht, Nieuwegein, Gouda, Alphen a/d Rijn of Bilthoven.  
  
Voor nabestaanden is het veel fijner om op één plek het afscheid te kunnen vormgeven 
zoals alle faciliteiten onder één dak, te weten de verzorging en opbaring van de overledene, 
de afscheidsdienst of ceremonie, de condoleance en de crematie. Nog los van voordelen als 
vermindering van verkeersbewegingen en CO2-uitstoot, betekent dit dat er rust in het 
afscheid komt omdat mensen op dezelfde locatie kunnen verblijven. 
  
Tijdens de dagen van rouw en afscheid nemen, is het voor nabestaanden heel belangrijk dat 
er voldoende tijd, rust en ruimte is. Voor het beoogde afscheidscentrum en crematorium is 
de afgelopen jaren daarom gezocht naar een rustige, groene locatie. Een plek buiten het 
centrum, de woonwijk of het industrieterrein. Gezien de ervaring van de aanbieder in 
Haarlem, waar Sterrenheuvel is gebouwd op grond dat grenst aan natuurgebied 
Hekslootpolder, hebben zij dat gevonden in het perceel te Geestdorp 48 Woerden. De 
onafhankelijk uitgevoerde onderzoeken, waaronder het verkeerskundig, het ecologisch en 
het marktonderzoek, bevestigen deze keuze. 
  
De opmerkingen en adviezen van alle betrokkenen zijn ter harte genomen en zorgvuldig 
verwerkt, wat heeft geresulteerd in een aanzienlijk aangepast ontwerp. Met de inbreng van 
(extra) experts, zoals een landschapsarchitect, verkeersdeskundige, adviseur cultureel 
erfgoed en plattelandscoach, is het plan verder geoptimaliseerd. Dankzij de waardevolle 
inbreng van een ieder op het eerdere voorstel, is Splinter van mening dat het huidige plan 
goed aansluit bij de locatie en past in het landschappelijke gebied, en nog steeds alle 
faciliteiten onder één dak kan bieden en daarmee in de behoefte van de inwoners in en om 
Woerden kan voorzien. 
 
 
  



 
  
 
 
Onder verwijzing naar motie M2-04 d.d. 31 oktober 2019 en meer recent het ingediende 
voorstel van Sterrenova tot het realiseren van een crematorium te Woerden heeft Splinter 
de volgende vragen: 
 
Vragen aan het college: 
 

1. Wat heeft het college naar aanleiding van de motie M2-04 genaamd “activiteiten 
omtrent crematorium” d.d. 31 oktober 2019 ondernomen? 

2. Is het college zich bewust van het feit dat reeds in 2019 bij een peiling gebleken is 
dat meer dan 60% van de inwoners heeft gekozen voor de realisering van een 
crematorium in Woerden? 

3. Is het college met Splinter van mening dat vanwege de behoorlijke toename van het 
aantal inwoners in Woerden sinds 2019, aangenomen mag worden dat ook het 
aantal inwoners dat graag ziet dat er een crematorium én een afscheidscentrum 
gerealiseerd worden verder is toegenomen? 

4. Kan het college bevestigen dat zij bekend is met het feit dat er een aanbieder 
(Sterrenova) al geruime tijd bezig is om een crematorium te realiseren in Woerden 
en deze aanbieder inmiddels ook het originele plan heeft aangepast om tegemoet te 
komen aan geuite bezwaren van een aantal omwonenden? 

5. Is het college met Splinter van mening dat met de realisering van het crematorium in 
Woerden een goede keuze gemaakt kan worden omtrent begraven of cremeren en 
daardoor rekening gehouden kan worden met de behoefte van alle inwoners? 

6. Wanneer wordt de vergunningsaanvraag in behandeling genomen? 
7. Wanneer komt naar verwachting een RIB of raadsvoorstel naar de raad omtrent het 

crematorium? 
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